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RG - 0002.P.LVIII.2023 
 
 

P R O T O K Ó Ł  N R  LVIII/2023 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 30 listopada 2023 r. 

 
Punkt 1.  
Otwarcie sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata   
2024-2026 w Gminie Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. ustanowienia Gminnego Programu Osłonowego „Posiłek                     
w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały ws. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego                       
do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały ws. określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania                 
w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 
dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu”                
na lata 2024-2028. 
Punkt 11.  
Przyjęcie uchwały ws. szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały ws. szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                         
w mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 
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Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały ws. ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 
ratownika oraz kandydata na strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej z terenu 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 14.  
Przyjęcie uchwały ws. udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. 
Świętej Trójcy w Nowym Mieście nad Wartą na realizację prac konserwatorskich, 
restauratorskich oraz robót budowlanych w ramach Rządowego Programu Odbudowy 
Zabytków. 
(Nr RPOZ/2022/11959/PolskiLad) 
Punkt 15.  
Przyjęcie uchwały ws. udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. 
Świętej Trójcy w Nowym Mieście nad Wartą na realizację prac konserwatorskich, 
restauratorskich oraz robót budowlanych w ramach Rządowego Programu Odbudowy 
Zabytków. 
(Nr RPOZ/2023/8397/PolskiLad) 
Punkt 16.  
Przyjęcie uchwały ws. określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 
jest Gmina Nowe Miasto nad Wartą oraz warunków i zasad korzystania z tych 
obiektów. 
Punkt 17.  
Przyjęcie uchwały ws. szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości 
gruntowych  na rzecz ich użytkowników wieczystych. 
Punkt 18.  
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. określenia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  
Nowe Miasto nad Wartą na rok 2023”. 
Punkt 19.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2023.  
Punkt 20.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2030.  
Punkt 21.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 22.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 23.  
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie sesji. 
Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1530 otworzył                       

LVIII Sesję Rady Gminy, następnie powitał Radnych, oraz osoby oglądające transmisję 
obrad na żywo.  
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych,                  
na sali obrad zasiada 15 Radnych. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali swoje zawiadomienia                                
o sesji zgodnie z terminem ustawowym. Do porządku obrad zostaną wprowadzone 
dwie autopoprawki:  

1. Autopoprawka: polegająca na usunięciu z punktu 16 uchwały ws. określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Nowe 
Miasto nad Wartą oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 

2. Autopoprawka: polegająca na wprowadzeniu do porządku do punktu                    
16 uchwały ws. określenia przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Nowe Miasto nad Wartą oraz 
warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 

Wniosek o wprowadzenie autopoprawki polegającej na usunięciu z punktu  16 
uchwały ws. określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest 
Gmina Nowe Miasto nad Wartą oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów                     
został przyjęty 15 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

Wniosek o wprowadzenie autopoprawki polegającej na wprowadzeniu                              
do porządku do punktu 16 uchwały ws. określenia przystanków komunikacyjnych, 
których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Nowe Miasto nad Wartą oraz 
warunków i zasad korzystania z tych obiektów  został przyjęty 15 głosami za, 0 głosów 
przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 

 Porządek obrad wraz z wprowadzonymi autopoprawkami został przyjęty                         
15 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  

• Lista z głosowaniami imiennymi stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                       
i wnioski. 

Pan Waldemar Tomaszewski poinformował, że w dniu dzisiejszym Rada będzie 
przyjmowała dwa protokoły z LVI  oraz LVII Sesji, protokoły tradycyjnie zostały  
zamieszczone na stronie Urzędu. 
W związku z brakiem uwag do Protokołu nr LVI/2023, Przewodniczący zarządził 
głosowanie.  

 Za przyjęciem Protokołu opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
1 głos wstrzymujący. 

Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
W związku z brakiem uwag do Protokołu nr LVII/2023, Przewodniczący zarządził 
głosowanie.  

 Za przyjęciem Protokołu opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
1 głos wstrzymujący. 

Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący informował, że ograniczy się do krótkiej wypowiedzi gdyż 
porządek obrad jest bogaty w uchwały. 9 listopada odbyła się sesja nadzwyczajna,                
na której Rada podjęła zmiany w budżecie oraz w wieloletniej prognozie finansowej.  
27 października wpłynęła z Urzędu Skarbowego analiza oświadczeń majątkowych 
radnych za rok 2022. 
Ponadto do tutejszej rady wpłynęły pisma z gminy Śmigla oraz Obrzycko  ws. podjęcia 
Uchwały ws. Apelu dotyczącego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji 
instalacji, w których następuje spalanie paliw.  
11 listopada odbyło się Święto Niepodległości, wielu Radnych uczestniczyło                          
w uroczystościach. 
W dniu 22 listopada Przewodniczący wraz z Radnym Pawłowskim uczestniczył                      
w spotkaniu Wielkopolskiej Izby Rolniczej podczas którego zwracano                                          
się do samorządów o podjęcie Apelu dotyczącego planowanych inwestycjami celu 
publicznego na terenie Powiatu Średzkiego. Przewodniczący poinformował,                            
że spotkanie w tej sprawie odbędzie się w naszej Gminie 14 grudnia.  
Przed dzisiejszą sesją odbyło się wspólne posiedzenie komisji, na której Radni 
zaopiniowali projekty uchwał będące w porządku sesji.   
Przewodniczący informował, że sesja na której zostanie przyjęty przyszłoroczny budżet 
odbędzie się 29 grudnia. Ponadto na zakończenie pan Tomaszewski odczytał 
informacje dla mieszkańców: Urząd Gminy Nowe Miasto nad Wartą, informuję,                                             
iż na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą kontrolę smogową przeprowadzają dwie 
osoby: Konstancja Burzyńska oraz Iwona Forszt. Urzędnicy wyposażeni                                            
są w upoważnienia Wójta wydane na podstawie legitymacji służbowej.  
Prosimy o zachowanie ostrożności, ponieważ Urząd Gminy Nowe Miasto nad Wartą 
przyjął zgłoszenie, iż pojawiają się sytuacje podszywania się pod urzędników pod 
pretekstem przeprowadzenia kontroli w gospodarstwie domowym.   
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt informował, że Przewodniczący przekazał informacje smogowe,                            
a właściwie przestrzegania przepisów antysmogowych oraz programu ochrony 
powietrza dla strefy wielkopolski. Przepisy te zobowiązują mieszkańców do używania 
określonego paliwa, oraz odpowiedniej klasy kotłów. Ta kontrola przybliża 
mieszkańcom jak wygląda ich obecna sytuacja, co mają w tym konkretnym przypadku 
do zrobienia jeżeli chodzi o wymianę tych kotłów, lub w jakim terminie należy               
je wymienić.  

W chwili obecnej trwa procedura wymiany zestawów zabawowych                                
w Boguszynie, Komorzy, Kolniczkach, Kruczynie, Teresie. Wójt dziękował Sołtysom                                       
za zaangażowanie, bo są one realizowane z funduszy sołeckich. 
Zakończyły się przedsięwzięcia dotyczące likwidacji wyrobów zawierających azbest na 
terenie gminy. Zostało zrealizowane 48 wniosków, zdemontowano i wywieziono                  
12 ton, unieszkodliwiono ponad 11 ton.  

Kończone są prace związane z otoczeniem biblioteki, z umeblowaniem,                                      
z wyposażaniem, wkrótce będzie otwarcie tego obiektu.  

W rozbudowanym obiekcie szkoły w Kolniczkach już trwają zajęcia, zostaną 
jeszcze wykonane prace na starej części, jak tylko warunki atmosferyczne na to 
pozwolą.  
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Aktualnie Urząd jest w trakcie procedury na odbiór odpadów komunalnych. 
Odbył się konkurs na Dyrektora Centrum Usług Wspólnych, w wyniku naboru 

została wyłoniona Pani Agnieszka Król, która swoje stanowisko obejmie od początku 
stycznia przyszłego roku.  

Ponadto należy rozpisać konkurs na komendanta Gminnego OSP, do tej pory 
Gmina posiadała taka osobę, ale ma to być osoba zatrudniona w wymiarze etatowym.  
 
Ad 7) Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny                  
na lata 2024-2026 w Gminie Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LVIII/376/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
30 listopada 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. ustanowienia Gminnego Programu Osłonowego 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LVIII/377/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
30 listopada 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 9) Przyjęcie uchwały ws. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego                       
do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 
pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LVIII/378/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
30 listopada 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 
dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w 
szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 
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 Uchwała Nr LVIII/379/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
30 listopada 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 
również trybu ich pobierania. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LVIII/380/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
30 listopada 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                         
w mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LVIII/381/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
30 listopada 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 13) Przyjęcie uchwały ws. ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaka ratownika oraz kandydata na strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej 
z terenu Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LVIII/382/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
30 listopada 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 14) Przyjęcie uchwały ws. udzielenia dotacji celowej dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. Świętej Trójcy w Nowym Mieście nad Wartą na realizację 
prac konserwatorskich, restauratorskich oraz robót budowlanych w ramach 
Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 
(Nr RPOZ/2022/11959/PolskiLad) 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 
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 Uchwała Nr LVIII/383/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
30 listopada 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 15) Przyjęcie uchwały ws. udzielenia dotacji celowej dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. Świętej Trójcy w Nowym Mieście nad Wartą na realizację 
prac konserwatorskich, restauratorskich oraz robót budowlanych w ramach 
Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 
(Nr RPOZ/2023/8397/PolskiLad) 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LVIII/384/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
30 listopada 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 16) Przyjęcie uchwały ws. określenia przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem jest Gmina Nowe Miasto nad Wartą oraz warunków i zasad korzystania 
z tych obiektów. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LVIII/385/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
30 listopada 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 17) Przyjęcie uchwały ws. szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości 
gruntowych  na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LVIII/386/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
30 listopada 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 18) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. określenia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy  Nowe Miasto nad Wartą na rok 2023”. 

Projekt uchwały odczytał Pan Waldemar Tomaszewski następnie otworzył 
dyskusję, w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LVIII/387/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
30 listopada 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad 19) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2023.  
Projekt uchwały szczegółowo omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy, 

następnie Pan Waldemar Tomaszewski otworzył dyskusję, w związku z brakiem pytań 
przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LVIII/388/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
30 listopada 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 20) Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2023-2030.  

Projekt uchwały szczegółowo omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy, 
następnie Pan Waldemar Tomaszewski otworzył dyskusję, w związku z brakiem pytań 
przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr LVIII/389/2023 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
30 listopada 2023 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 21) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że wpłynęła jedna interpelacja, od Radnego 
gminy pana Leszka Zacharyasza ws. ogrzewania Szkoły Podstawowej w Kolniczkach i 
lokalu, który znajduje się w Szkole. Przewodniczący odczytał interpelacje, a następnie 
przekazał ją Wójtowi Gminy w celu rozpatrzenia.  
 
Ad 22) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Pan Stefan Kominek, poinformował, że powiat wynegocjował 250 000 zł od firmy 
gazowej, która korzystała z drogi, gdzie szukano gazu w Rogusku. Zapewne uda 
się w miarę godnie tę drogę wyremontować za te pieniążki. Radny podziękował 
za program usuwania azbestu, bo było to zrobione w tym roku bardzo 
profesjonalnie, zarówno przez pracownika gminy, jak i przez firmę, która 
później usuwała ten azbest. Radny prosił Wójtów o to, aby na kolejny rok 
przygotować pieniążki w budżecie, bo będzie znowu uruchomiony program 
przez Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji, która daje 40 000,00 zł                                 
na wymianę pokrycia dachowego, ale usuwanie tego azbestu zostaje w gestii 
gminy. Zostali jeszcze rolnicy, którzy mają podpisane umowy, a nie zdążyli                     
w tym roku tego azbestu usunąć, a od 15 grudnia ma ruszyć kolejny nabór. 
Myślę, że wielu rolników z naszej gminy z tego skorzysta.  
Drugie pytanie do Pana Wójta odnośnie  przystanków i również te przy drogach 
powiatowych, aby były bezpieczne, prosił Radny przy modernizacji oświetlenia 
ująć przystanek przy trasie Boguszyn-Kolniczki, bo jest tam bardzo 
niebezpiecznie, to droga powiatowa, a nie ma tam oświetlenia. Z Funduszu 
Sołeckiego nie możemy skorzystać, bo jest to przy drodze powiatowej, a nasi 
mieszkańcy ani złotówki od powstania Funduszu Sołeckiego na rzeczy 
kulturalne i inne nie przeznaczyli, tylko na wydatki majątkowe.  



VIII Kadencja Rady Gminy Nowe Miasto n. W.  Strona 9 
 

Radny odniósł się do zimowego utrzymanie dróg. Co sołtysi mają 
mieszkańcom mówić? Kto jest odpowiedzialny za odśnieżanie i posypywanie 
dróg i utrzymanie ich w zimowym- w takim stanie, aby były one przejezdne? Bo 
już dzisiaj zaczęły się telefony, a sołtysi są bezsilni. Jaki numer telefonu podajmy 
albo, bo wypadałoby, żeby odbierać i pośredniczyć, jeżeli mieszkańcy mogliby 
bezpośrednio kierować swoje potrzeby.  
Pan Wójt informował, że przystanek nie jest ujęty w ewidencji przystanku, który 

dzisiaj tutaj podejmowali Radni. Jak Państwo wiedzą, powiat nam przekazał 
przystanki, które służą komunikacji publicznej i tutaj tego przystanku nie ma                              
w wykazie. Mamy w gminie jeszcze cały szereg takich przystanków, które były 
instalowane dla potrzeb dowozów szkolnych i tych przystanków jest mnóstwo, to była 
taka odpowiedź na te wszystkie życzenia mieszkańców, żeby zagęścić, żeby te dzieci 
daleko nie chodziły i dlatego te przystanki było robione. 

Wójt dziękował powiatowi, że udało się uzyskać pieniądze na poprawę tej drogi 
powiatowej. Wójt również w tych spotkaniach uczestniczył, uczestniczył także 
przedstawiciel powiatu i przedstawiciele firmy. Było sygnalizowane, że mieli wskazaną 
trasę, gdzie mają jeździć, ale jeździli po drodze gminnej  i skutecznie tą drogę 
rozjeździli. Ale oficjalnie jeździli powiatową.  

Radny Kominek dodał, że może powiat zrobi tylko ten odcinek w Rogusku.  
W kwestii zimy, Wójt informował, że jeżeli są jakieś zastrzeżenia, to jest zawsze 

tutaj i telefon działa całą dobę i również pan zastępca w to się angażuje. W tym roku 
była jedna akcja z soboty na niedzielę, była akcja związana z zwalczaniem śliskości. 
Mamy firmę, która do tej pory zawsze robiła te usługi, świadczy ona również usługi na 
drogach powiatowych i telefony do tej firmy sołtysi też znają, bo nie od dzisiaj ta firma 
utrzymuje drogi powiatowe i gminne i ten kontakt jest. My oczywiście nad tym 
wszystkim musimy panować, ponieważ dzisiaj koszty, to są ogromne pieniądze,                       
a Państwo w pewnym momencie zapytają, a czemu tyle wydajemy. Więc dlatego my 
jesteśmy płatnikiem i my oczywiście od tych, którzy te usługi świadczą, też wymagamy 
i też w stałym kontakcie jesteśmy. Zima się dopiero zaczyna, koszty w tym roku usług, 
materiałów, soli, piasku, wszystko kosztuje, i to niestety trzeba się liczyć z dużymi 
kosztami i my mamy w tym utrzymaniu dróg pieniądze.  

W tym roku mieliśmy taki ambitny plan wejść w program modernizacji, 
wymiany oświetlenia, zresztą był taki program w ramach Polskiego Ładu, ale dość 
trudny do zrealizowania, bo nie jest to nasze oświetlenie, my też namawialiśmy                             
w ramach Funduszy Sołeckich, żeby może pieniądze jakieś zaangażowali. Odzew był, 
w niektórych sołectwach i zobaczymy, może w przyszłym roku coś się uda zrobić, bo 
też musimy się liczyć, że te koszty też rosną, koszty oświetlenia, także.  

➢ Radna Adela Nowicka odniosła się do drogi w Chociczy, informowała, że 
dostaliśmy chociaż trochę tych pieniążków, ale to nie rozwiąże problemu, bo 
droga jest naprawdę zniszczona, a poza tym tam miał być zrobiony jeszcze też 
chodnik bądź jakieś utwardzenie pobocza, bo w tej chwili ta część, chociażby 
tam do cmentarza, tam iść praktycznie nie można. 

Pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy informowała, że na drogę planowaliśmy 
środki, nie wiadomo czy będzie jeszcze nabór kolejny, żeby dostać jakieś 
dofinansowanie.  

Pan Wójta informował, że Urząd składał wniosek do Krajowego Funduszu 
Drogowego i ta droga była właściwie planowana z ciągiem pieszo-rowerowym. Ale my 
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jesteśmy na którymś miejscu tej listy. Rzeczywiście ta droga wymaga remontu. To jest 
też taka droga, gdzie jak np. był przejazd kolejowy robiony, to mimo, że były ustawione 
znaki, które kierowały samochody, tą drogę nam rozjeżdżali.  

➢ Pan Zastępca dodał, że staraliśmy się dwukrotnie o środki finansowe na 
przebudowę tej drogi, jakieś dwa lata temu składaliśmy wniosek do Polskiego 
Ładu dla gmin, gdzie działały PGR-y, wówczas wartość kosztorysowa to było 
około 2 200 000 zł. W tym roku składaliśmy wniosek do Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg i tu już ten kosztorys na dzień dzisiejszy to było około 3 200 000                    
i fragment, który był ujęty w projekcie, to jest fragment od mniej więcej okolic 
kościoła do lasu. Niestety nie otrzymaliśmy dofinansowania w tym roku, dlatego 
zdjęliśmy to zadanie z budżetu. Jeżeli będziemy w stanie, pokryć koszty wkładu 
własnego i będzie nabór w przyszłym roku, to będziemy próbować pozyskać te 
środki. Można powiedzieć, iż dojdzie do zmiany rządu, rząd już generalnie teraz 
się zmienił, ale z opcji, która dotychczas rządziła, a prawdopodobnie powstanie 
rząd, który będzie, jakby z opcji opozycyjnej i nie mamy pewności, jaki będą 
mieli pomysł ministrowie oraz rząd, premier na realizację tych zadań. Będą 
programy, ale o innych nazwach, troszeczkę inne zasady i jeżeli będziemy mieli 
taką możliwość pozyskania środków, to na pewno będziemy próbować, tym 
bardziej, iż już włożyliśmy nie dość, że środki związane z przygotowaniem 
dokumentacji, to jeszcze, wkład własny, swoją pracę, i zabiegi o to, żeby je  
pozyskać. Jeżeli uda się zrealizować ten pierwszy etap, to następnym etapem                    
będzie remont od lasu do skrzyżowania w Chociczy, bo ten fragment od okolic 
kościoła do drogi wojewódzkiej już jest w miarę przyzwoity.  

➢ Radny Twardowski pytał  Pana Wójta czy udało się cokolwiek ruszyć temat 
działek przy Jarocińskiej, który mieli w planie podzielić pod działki budowlane. 
Czy coś drgnęło do przodu, czy stoimy na razie w miejscu? 

Wójt informował  Radnego, że odpowie następnym razem jak tylko się 
doinformuje.  

➢ Radny Banaszak pytał od kiedy przystanek w Kruczynie będzie aktywny, czy 
będzie powiatowy autobus się przy nim zatrzymywał? 

Wójt informował, że będzie tak, jak mówiliśmy, bo tam się umawialiśmy 
na przesunięcie. Musi być przesunięcie słupka.  

Radny pytał o kartę płatniczą bo 90% ludzi dzisiaj ma kartę i odchodzą                 
z kasy urzędu z kwitkiem, jak nie mają pieniędzy, dzisiaj ludzie chcą płacić 
kartą.  

Pani Skarbnik informował, że musi porozmawiać z firmą informatyczną, 
która ma programy przygotować program, żeby nam raport kasowy szedł i na 
gotówkę i na kartę, to tak nie jest, że się powie „Proszę Państwa, możecie płacić”, 
bo my to musimy porozliczać.  

Pan Zastępca dodał, że przy obsłudze kartą musimy wziąć pod uwagę 
prowizję dla banku.  

➢ Pani Sołtys z Chromca Lidia Szymańska pytała o drogę w Chromcu od firmy 
Sadełko do końca wsi, informując, że dziura, dziurę pogania. Ludzie przesyłają 
zdjęcia, jak ciężko jest przejechać w nocy.  
Następna droga na Kruczyn. Pani dzwoniła do pani sołtys z sąsiedniej wsi, czy 
mogłaby coś zrobić.  
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Wójt informował, że droga, o której Pani mówi, ta pierwsza droga, to była 
droga tłuczniowa, zrobiona kilka lat temu, ona jest co roku poprawiana.  
Wiadomo, droga wykonana z tłucznia wybija się i właściwie taką drogę 
należałoby przykryć asfaltem. To już dawno by mogło być zrobione. Jeżeli będą 
pieniądze na to przekażemy i tą drogę zrobimy.  

➢ Pan Przewodniczący pytał Radnego Powiatowego, jako przedstawiciela powiatu, 
o drogę powiatową z Klęki w stronę Żerkowa. Na łuku, przy przepompowni 
ścieków, gdzie się skręca do szkoły, najprawdopodobniej była kolizja, barierka 
ochronna od prawej strony jest zniszczona już dłuższy czas, należałoby                           
to poprawić. Na tym łuku, gdzie płynie rowek ściekowy od DK11.  

Następna sprawa to przejście dla pieszych. Zebranie sołeckie w Klęce 
wnioskowało o to, że to drugie przejście, które jest za tym pierwszym, od 11-tki, 
żeby zostało zlikwidowane. Z tego, co wiadomo jest decyzja Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad, że to przejście jest niezgodne z przepisami. Powiat 
w tym kierunku nic nie robi.  

Radny Powiatowy informował, że jutro się tym zajmie.   
➢ Przewodniczący na koniec poinformował, że spotkamy się 14 grudnia                                

na wspólnym posiedzeniu komisji, ale nie tu do góry, tylko na dole i sesja 
odbędzie się 29 grudnia do godziny dopołudniowej, a komisja o 15:00.  
 

Ad 23) Zamknięcie sesji. 
O godzinie 1800 Przewodniczący zamknął LVIII Sesję Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak                     /-/Waldemar Tomaszewski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zał. 1. Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  


